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Program 

 

Fredag 

16:00 Ankomst 

16:30 Konstituering 

16:45 Orienteringer 

17:10 Presentasjon 

17:30 Middag 

18:30 Evaluering vintersem 

19:15 Dagsorden 

 

Lørdag 

09:00 Frokost 

10:00 Møteverv 

10:20 BUT-delegater 

10:05 Pause 

10:15 Årsberetning 

11:15 Kontingent 

11:35 Pause 

11:45 Etiske retningslinjer 

12:30 Lunsj 

13:30 Vedtekter 

15:00 Pause 

15:15 Valgkomiteen 

16:15 Forretningsorden 

16:45 Pause 

18:00 Middag  

 

Søndag 

09:00 Frokost 

10:00 Rekrutteringsplan 

10:30 Årsregnskap 

11:00 Pause 

11:15 Uttalelser 

12:45 Lunsj 

13:45 Arbeidsprogram 

14:45 Eventuelt saker 

15:15 Evaluering og rydding 

15:45 Dra hjemover 
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Sak 62-22/23 Godkjenning av innkalling og saksliste - V 29 

Vedtakssak 30 

Saksbehandler: Victoria J.O Galåen 31 

Bakgrunn 32 

Sakslisten ble sendt ut til sentralstyrets medlemmer en uke før møtet – 03.03.23. Sakslisten 33 

er satt i tråd med Sentralstyrets møtekalender. 34 

Forslag til vedtak 35 

Innkalling godkjennes 36 

 37 

Vedtak  38 

Innkalling og saksliste godkjennes  39 

Sak 63-22/23 Godkjenning av referat fra forrige møte - O 40 

Orienteringssak 41 

Saksbehandler: Victoria J.O Galåen 42 

Referat fra forrige møte ble sendt ut sammen med sakslisten til dette møtet. Frist for 43 

merknader er 10.mars 44 

 45 

Orienteringer  46 

Flere synes det var kort frist for å komme med merknader, det pleier å være en uke.  47 

   48 
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Sak 64-22/23 Orienteringer - O 49 

Orienteringssak 50 

Saksbehandler: Victoria J.O Galåen 51 

Medlemsrekruttering 52 

Per 03.03 hadde HU 112 betalende medlemmer. Vipps-faktura skal sendes ut ganske 53 

snart.  54 

Økonomistatus 55 

Humanistisk Ungdoms økonomi er sunn og sterk. Regnskapet skal i utgangspunktet 56 

gjennomgås på dette møtet.  57 

Styrets runde 58 

Skriftlige orienteringer skal sendes inn til sekretariatet i forkant av møtet, slik at det 59 

kommer med i referatet. Grunnet kort tid mellom dette møtet og det forrige, er fristen for 60 

orienteringer satt til 01.03.23. Orienteringene vil være med i sakspapirene som deles ut i 61 

møtet, og vil ligge i referatet fra møtet. 62 

 63 

Disse ble sendt inn innen fristen: 64 

Lokallag 65 

Siden forrige sentralstyremøte har vi jobbet mye med forberedelser til LSS. Programmet 66 

for helgen er satt, og flere av bolkene er ferdig produsert. Etter påmeldingsfristen hadde 67 

gått ut for andre gang ble det tatt en beslutning om å utsette arrangementet grunnet bare 68 

5 påmeldte fra tre ulike lokallag.  69 

 70 

Det har også vert årsmøte sesong, og Kaja har besøkt både Vestfold og Telemark for å 71 

nettverke og være med på deres årsmøter. Noen av lokallagene ser ut til å stå svakt til 72 

neste år, da styret må skiftes ut og rekruteringen ikke er effektiv. Dette er en trend vi er 73 

nødt til å pleie og forhåpentligvis snu i år.   74 

 75 

Siden sist sentralstyremøte har fokuset i lokallagene vært på årsmøte. Mona har besøkt 76 

Glåmdalen lokallag. I tråd med mye utbytting ses det også en trend hvor aktive 77 

medlemmer ikke nødvendigvis viser stor interesse i å sitte i lokallagsstyre. Utenom dette 78 

har Tromsø lokallag hatt et arrangement på valentinsdagen. 79 

Medlemmer og rekruttering 80 

Siden forrige SSTM har vi hatt to møter med planlegging av kontingentkampanje og 81 

idemyldring til den kommende vervekampanjen (VerveHUke), i tillegg til kampanjer 82 

lengre fram i tid. Det har blitt gjennomført en kontingentkampanje og neste 83 

vervekampanje er i planleggingsfasen. Kontoret har trukket vinnere til 84 

kontingentkampanjen, 100 personer betalte medlemskontingenten i løpet av perioden 85 

mens kampanjen var aktiv. Per 27.2.23 har 4 av 5 personer svart, og kontoret håper å få 86 

sendt ut goodiebags i løpet av denne uken. 87 
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Politisk arbeid  88 

Caroline og Kirsti hadde møte den 3. februar for å planlegge kampanje, vi hadde et 89 
uformelt møte på vinterseminar, og Caroline, Kirsti og Kristina hadde møte den 26. 90 
februar. Siden forrige sentralstyremøte har politisk valgt ut, idémyldret på, fordelt, og 91 
skrevet uttalelsene for HU. 92 
 93 

Nasjonale arrangementer 94 

Siden sist har vi i nasjonale arrangementer jobbet med å ferdigstille årets vinterseminar. Vi 95 
har hatt jevnlige møter for å sørge for at arrangementet blir så godt planlagt som mulig. Vi 96 
jobbet med å finne erstatninger på fordregsholdere som trakk seg og litt av det man kan 97 
forvente så tett opp til et seminar. Vi avholdte vinterseminaret med tema kjærlighet, den 98 
17-19. februar. Vi har også avholdt et internt evalueringsmøte.   99 
 100 

Sekretariatet  101 

Siden sist sentralstyremøte har Victoria startet opp fullt, og fått opplæring.  102 
Marie har vært i Bergen og Trondheim på ambassadøroppdrag, med 103 
vinterferiesatsningen vår. 104 
Frida har jobbet med årsmøtesesong. 105 
Tuva har jobbet med verveblokk og planlegging av sosiale media poster.  106 
 107 

Arbeidsutvalget 108 

Siden sist møte har HU AU og HEF AU hatt et felles møte for å diskutere samarbeid på 109 

tvers av organisasjonene, og en ny samarbeidsavtale. Sina og Kristina har deltatt på HEF 110 

LS. Daniella har drevet med årsmøtesesongen og planlegging av LSS som nå er avlyst. 111 

Sina har også drevet med opplæring av Victoria.                                                                                                                                                  112 

Media 113 

Medieovervåkingstjenesten Retriever har 0 registrert treff på Humanistisk Ungdom i 114 

perioden 23.01-03.03.  115 

 116 

E-postsaker 117 

E-postsak for utsettelse av LSS  118 

Sendt av Daniella Widerøe, 23.02.2023 119 

 120 

Hei kjære Sentralstyre (og KK på kopi) 121 

 122 

På overlappsmøtet i juni vedtok vi at gjennomføringen av Lokallagsstyresamlingen skulle 123 

avholdes helgen 3-5. mars. Vi som jobber med gjennomføringen av LSS har vurdert det 124 

mest hensiktsmessig å utsette gjennomføringen av skoleringen på bakgrunn av at vi har 125 

slitt med å få lokallagene til å melde på representanter. Da påmeldingen stengte 20. 126 

februar kl. 8.00, to uker før planlagt gjennomføring, var det fem påmeldte fra lokallag, og 127 

fem påmeldt som enten SST eller arrangørgruppe. Av de som var påmeldt som deltakere 128 

var kun 3 lokallag representert. Vi opplevde at for noen av de vi hadde et ønske om at 129 

skulle delta ville skoleringen kollidere med ambassadøroppdrag. For å forsøke å få et 130 

bedre oppmøte på skoleringen ønsker vi å flytte seminaret, og har i samråd med 131 
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sekretariatet og leder funnet et potensielt tidspunkt for dette. Dermed er forslaget å flytte 132 

LSS fra 3-5. mars til 2-4. juni.  133 

 134 

 135 

Dette er en sak som det haster at vi får ut informasjon til deltakerne om, og der resultatet 136 

av voteringen vil få konsekvenser for gjennomføringen av kurset uavhengig av tidspunkt. 137 

Derfor er svarfrist på denne saken satt til 24. februar kl 13.00. 138 

Svar FOR eller MOT på denne e-posten, og husk å trykke «svar alle».  139 

 140 

Jeg stemmer for øvrig FOR.  141 

Vedtatt 24.02.23 142 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

 

8 av 44 

 

Sak 65-22/23 Evaluering av vinterseminar - D 143 

Diskusjonssak 144 
Saksbehandler: Maja Solerød  145 

Bakgrunn   146 

Vinterseminar ble holdt 17.-19. Februar på Tonsenhagen skole. Temaet for seminaret var 147 
Kjærlighet, og det var 5 foredrag, 2 workshops, 1 menneskebibliotek og 1 faglig 148 
organisert fritid. Evalueringen ble besvart av 23 deltagere. Evalueringsskjemaet ble 149 
dessverre ikke sendt ut til de som dro tidlig fra seminaret, grunnet mangel på tid.   150 

 151 

Vurdering  152 

Basert på evalueringsskjemaet til deltagere:  153 

• Tilbakemeldingene innsendt gjennom evalueringsskjemaet var i stor grad positive.   154 
• Program ønsker i forkant, men kan være vanskelig grunnet hasteendringer.   155 
• Reiseinformasjonen var bra, ingen som kommenterte på store mangler.   156 

• Folk var mer fornøyde med vinterseminar enn høstseminar. Dette grunnet 157 
størrelsen på skolen, som gjorde det mer komfortabelt å være der. Folk syntes 158 
derimot at det var kaldt.  159 

• Folk likte 30min pauser.   160 

• Folk var fornøyde med programmet. God variasjon og gode foredragsholdere.   161 
• Folk ønsker mer variert mat.   162 

• Ryddingen kunne vært bedre organisert.   163 
 164 
Basert på arrangørers perspektiv:  165 

• Vi syntes det gikk veldig bra. Få forsinkelser, foreleserne holdt tiden. Vi var ikke 166 
døde på mandagen, det er et pluss. Godt å endelig kunne ha et skikkelig seminar 167 
igjen.   168 

• Godt oppmøte av deltagere. God statistikk at oppmøte på vinterseminar var likt 169 
som høstseminar, godt med nye ansikt også.   170 

• Problemer med kjøkkencrew - kan vurdere å lage forventningsavklaring til neste 171 
seminar. En kjøkkensjef også.   172 

• Litt bedre arbeidsfordeling, passe på at ansvarspersoner ikke står igjen med 173 
overlappende arbeidsområder.   174 

• Situasjonen på lørdagen kunne blitt håndtert bedre. Deltagere ble ikke opplyst slikt 175 
som var planlagt. Derimot virket det som at deltagere ikke visste om hva som 176 
skjedde, og det ble ikke nevnt noe om det i evalueringen heller.   177 

• Gjenbruke ansvarspersonsveilederen fra høstseminar videre for å unngå kluss på 178 
tvers av ansvarspersoner etc.  179 

• Strengere med rydding. Ble gitt beskjed 5-6 ganger, men virket ikke som at 180 
beskjeden ble tatt imot.  181 

• Litt for snille med deltagere som forlot faglig opplegg.   182 
• Huske å kjøpe kaffe og te.   183 

 184 
Spørsmål til diskusjon:  185 

• Hvordan syntes dere som ansvarspersoner at helgen gikk?  186 
• Hva var bra?  187 

• Hva var dårlig?  188 
• Hva kan bli bedre til neste gang? 189 
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Diskusjon  190 

Overordnet opplever de fleste at vinterseminaret gikk veldig bra, og at det meste gikk 191 

som planlagt.  192 

 193 

Det blir tatt opp at tonen til ansvarspersoner til tider var litt dårlig, og at det kunne vært fint 194 

å ha en sosialt ansvarlig på arrangementet. På starten av arrangementet burde det 195 

tydeliggjøres hvilke forventninger man har til deltakerne.  196 

 197 

Det blir spilt inn at man burde ha et stillerom på skolen, slik at man kan ha et sted å koble 198 

av.  199 

 200 

Sentralstyret tok opp at når TRYGG-kurset blir gjennomgått uten øvelsene, så funker det 201 

dårlig. Man mister eksemplene, og dermed forsvinner essensen.  202 

 203 

Navnelappene til deltakerne var en veldig god ide, men de funket ikke i praksis da de falt 204 

av. Kanskje vi heller burde ha noe man kan feste på seg eller ha rundt halsen?  205 

 206 

De ansvarlige for arrangementet skulle ønske de fikk tidligere beskjed om at det var 207 

forsinkelser i maten fra Oda. Hadde man fått beskjed tidligere, kunne man ha gjort 208 

endringer i programmet, slik at deltakerne ikke ble skuffet over at middagen kom sent.  209 

 210 

Videre gis det innspill på filmen som ble vist. Tematikken som ble løftet i filmen opplevdes 211 

som noe tung, og det kunne ha vært bedre om man hadde diskusjonen rett etter filmen, 212 

fremfor å vente til dagen etterpå. Det blir også trukket frem at filmen ikke var helt relevant 213 

for helgens tema om kjærlighet.  214 

Vedlegg: 215 

• Evaluering vinterseminar 216 

 217 

  218 
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Sak 66-22/23 Dagsorden – V 219 

Landsmøteforberedende sak 220 

Saksbehandler: Sina Inngjerdingen 221 

 222 

Bakgrunn  223 

Dagsorden er programmet for landsmøtet som bestemmer i hvilken rekkefølge ting skal 224 
gjøres, og når visse frister settes. Denne vedtas på starten av landsmøtet, men kan endres 225 
underveis dersom strengt nødvendig. Sentralstyret innstiller på dagsorden. 226 
 227 

Vurdering  228 

I forslaget til dagsorden er alle saker som i skrivende stund er meldt opp inkludert, og det 229 

er lagt vekt på å gi sakene med stort potensiale for debatt god tid. Det foreslås også at 230 

kontoret får myndighet til å gjøre mindre tilpasninger dersom det ses som nødvendig.   231 

 232 

Diskusjon  233 

Det stilles spørsmål om det skal være et sentralstyremøte i forkant av landsmøtet. Det er 234 

lagt opp til dette i sentralstyrets møtekalender, og det kommer mer informasjon om det.  235 

 236 

Det poengteres at det ikke er årsregnskap for 2021 som skal behandles på dette 237 

landsmøtet. 238 

 239 

Det blir spurt om tips til hilsningstalere. Følgende innspill kommer:  240 

- Lars-Petter Helgestad  241 

- Christian Lomsdalen  242 

- Trond Enger  243 

- Anders Garbom Bjørklund  244 

- Barne- og familieministeren  245 

- Kultur- og likestillingsministeren  246 

- Stortingspresidenten  247 

Forslag til vedtak 248 

Sentralstyret innstiller på den vedlagte dagorden til landsmøte med forbehold om at AU 249 

kan til å gjøre tilpasninger om det blir nødvendig. 250 

 251 

Vedtak  252 

Sentralstyret innstiller på den vedlagte dagorden til landsmøte, med forbehold om at AU 253 

kan gjøre tilpasninger om det blir nødvendig. 254 

Vedlegg 255 

• Forslag til dagorden for LM 2023 256 
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Sak 67-22/23 Møteverv til Landsmøte – V 257 

Landsmøteforberedende sak  258 

Saksbehandler: Kristina Williamson 259 

Bakgrunn 260 

Sentralstyret må innstille på personer som skal inneha visse formelle roller under 261 
Landsmøtet:  262 

• Ordstyrere  263 
• Referenter  264 

• Protokollunderskrivere  265 
• Tellekorps  266 

• Redaksjonskomiteer  267 
Ordstyrere leder møtet og fører taleliste. De foretar også voteringene, og følger 268 
dagsorden.  269 
 270 
Referentene skriver ned det som blir vedtatt på landsmøtet og sørger for at vi har en 271 
korrekt gjengivelse av hva som skjedde i møtet, som at viktige debattpoeng blir skrevet 272 
ned.   273 
 274 
Protokollunderskrivere sjekke at referentene har gjort ting riktig og skriver under på dette.  275 
 276 
Tellekorpset teller stemmene når det enten er usikkerhet på hvilken vei et flertall går eller 277 
hvis det er hemmelig valg.   278 
 279 
Redaksjonskomiteene samler inn innkomne forslag, sorterer dem og innstiller på hvilke 280 
som bør vedtas. 281 

Vurdering  282 

Ordstyrere og referenter som har blitt sett på og vurdert, og disse har sagt ja:  283 
Ordstyrere:  284 

• Haakon Gunleiksrud  285 
• XX 286 

 287 
Referenter:  288 

• Frida Myklebust Amdahl  289 

• Marie Veigaard  290 
  291 
Som leder av tellekorpset foreslås: Daniella Ingebretsen Widerøe  292 
Som leder av redaksjonskomiteen for uttalelser foreslås: Maja Solerød  293 
Som leder av redaksjonskomiteen for etiske retningslinjer foreslås: Mona Tollefsen Berg  294 
Som leder av redaksjonskomiteen for arbeidsprogrammet foreslås: Adrian Wold Hansen  295 
  296 
Siden de fleste rollene har som krav at man er delegat i møtet, og de færreste har meldt 297 
seg å ennå, kommer forslag til navn i møtet. Dette gjelder redaksjonskomitemedlemmer 298 
og protokollunderskrivere.  299 
 300 

Diskusjon  301 

Det gis innspill på å spørre Sanna om å være protokollunderskriver igjen. Det gis også 302 
innspill på at Ida, David Tukun og Leo Berge Olsen burde bli spurt om å sitte i en av 303 
komiteene.  304 
 305 
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Forslag fra Kaja: Kaja som medlem av redaksjonskomiteen for arbeidsprogram. Vedtatt 306 
 307 
Forslag fra Caroline: Caroline som medlem av tellekorpset. Vedtatt  308 
 309 
Forslag fra Kirsti: Kirsti som medlem av redaksjonskomiteen for uttalelser. Vedtatt 310 
 311 

Forslag til vedtak  312 

Sentralstyret innstiller på følgende møteverv:  313 
 314 
Ordstyrere: Haakon Gunleiksrud og YY 315 
Referenter: Frida Myklebust Amdahl og Marie Veigaard  316 
Redaksjonskomité for uttalelser:  317 
Leder: Maja Solerød  318 
Medlemmer av komiteen: XX og YY  319 
 320 
Redaksjonskomité for Etiske Retningslinjer:  321 
Leder: Mona Tollefsen Berg  322 
Medlemmer av komiteen: XX og YY  323 
 324 
Redaksjonskomité for Arbeidsprogram:  325 
Leder: Adrian Wold Hansen  326 
Medlemmer av komiteen: XX og YY  327 
 328 
Tellekorps:  329 
Leder: Daniella Ingebretsen Widerøe  330 
Medlemmer av tellekorpset: XX og YY  331 
 332 
Protokollunderskrivere:  333 
XX, YY og ZZ 334 
 335 

Vedtak  336 

Sentralstyret innstiller på følgende møteverv:  337 
 338 
Ordstyrere: Haakon Gunleiksrud og Øistein Sommerfeldt Lysne  339 
 340 
Referenter: Frida Myklebust Amdahl og Marie Veigaard  341 
 342 
Redaksjonskomité for uttalelser:  343 
Leder: Maja Solerød  344 
Medlemmer av komiteen: Kirsti Karina Dahl Sæternes og YY  345 
 346 
Redaksjonskomité for etiske retningslinjer:  347 
Leder: Mona Tollefsen Berg  348 
Medlemmer av komiteen: XX og YY  349 
 350 
Redaksjonskomité for arbeidsprogram:  351 
Leder: Adrian Wold Hansen  352 
Medlemmer av komiteen: Kaja Pedersen og YY  353 
 354 
Tellekorps:  355 
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Leder: Daniella Ingebretsen Widerøe  356 
Medlemmer av tellekorpset: Caroline Sofie Frevig og YY  357 
 358 
Protokollunderskrivere:  359 
XX, YY og ZZ 360 
   361 
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Sak 68-22/23 Delegater til BUT – V 362 

Vedtakssak 363 

Saksbehandler: Daniella Widerøe 364 

Bakgrunn 365 

Barne- og ungdomstinget (BUT) er LNUs årsmøte og øverste organ. Møtet er planlagt 366 

avholdt 20. april i Oslo.  367 

 368 

BUT består av delegater fra medlemsorganisasjonene, samt styret i LNU og 369 

generalsekretæren. BUT er samlenavnet på alt som skjer 20. april; seminarer, 370 

representantskapsmøtet og det sosiale rundt.  371 

 372 

BUT blir avholdt hvert år, som regel på våren eller tidlig på sommeren. LNUs 373 

medlemsorganisasjoner kan møte med to delegater med tale- forslags- og stemmerett, 374 

mens observatørorganisasjonene kan møte med to observatører med talerett. 375 

Medlemsorganisasjonene har også mulighet til å sende observatører til møtet. HU er en 376 

medlemsorganisasjon i LNU.  377 

 378 

Saker som blir behandlet er vanligvis årsmelding og regnskap, resolusjoner, valg til LNU-379 

styret, søknader om medlemskap i LNU og LNUs politiske programmer.  380 

 381 

Vurdering  382 

BUT er en viktig arena for nettverksbygging med andre organisasjoner, og det er derfor 383 

en fordel å sende noen som kan dra videre nytte av dette. Deltakelse kan også virke som 384 

nyttig erfaringsbygging der man får et bedre innblikk i hvordan andre lignende 385 

organisasjoner driftes. Det er like vanlig å sende både frivillige og ansatte på BUT, og 386 

begge deler kan vurderes.  387 

 388 

Siden LNU er både en læringsarena, en nettverksmulighet og en påvirkningsarena er det 389 

flere vurderinger Sentralstyret burde gjøre når vi velger delegater:  390 

 391 

- Hvem kan representere HU på en god måte?  392 

- Hvem er dyktig på å drive nettverking ?  393 

- Hvem vil ha nytte av å være på BUT med tanke på læring og erfaring, og som er 394 

interessert i frivillighetspolitikken?  395 

- Hvem har erfaring med LNU eller ønske om å tilegne seg erfaring   396 

- Hvem kan HU dra nytte av at skaffer seg nettverk i norsk frivillighet  397 

 398 

Økonomiske konsekvenser 399 

Det er ingen deltakeravgift på BUT, men dersom noen som bor utenfor Oslo blir valgt som 400 

representant må vi dekke deres reiseutgifter. Dette trenger ikke utgjøre en betydelig sum 401 

så lenge det ordnes i god tid.  402 

 403 

Diskusjon  404 

Styreleder Sina krever hemmelig votering, da det er personvalg.  405 



   

 

15 av 44 

 

 406 

Forslag fra Maja: Foreslår meg selv til å representere HU på BUT. Vedtatt 407 

 408 

Forslag fra Kirsti: Foreslår meg selv til å representere HU på BUT. Vedtatt 409 

 410 

Forslag fra Sina: Foreslås generalsekretær Victoria til å representere HU på BUT. Falt 411 

Vedtak  412 

Maja og Kirsti blir valgt til å representere Humanistisk Ungdom på Barne- og 413 

Ungdomstinget (BUT).  414 
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Sak 69-22/23 Årsberetning – V 415 

Landsmøteforebedrende sak 416 

Saksbehandler: Sina Inngjerdingen  417 

Bakgrunn  418 

Humanistisk Ungdom forfatter en årsberetning for hvert år. Årsberetningen skal 419 

være en kort og presis redegjørelse for organisasjonens virksomhet i året som har 420 

gått. Den er beregnet på landsmøtedelegatene (som skal behandle den), 421 

Fordelingsutvalget og andre offentlige organer, revisor, fremtidige 422 

styremedlemmer, samt Human-Etisk Forbund.  423 

Det som fremgår av årsberetningen, skal være korrekt og dekkende. 424 

Årsberetningen bør minimum inneholde informasjon om:  425 

• Hvem som har sittet i sentrale verv  426 

• Hva organisasjonen har gjort: arrangementer, styremøter, aksjoner, 427 

samarbeid med andre aktører, deltakelse på arrangementer mv.  428 

• Utvikling, lokallag og medlemmer  429 

Det er viktig å gå nøye gjennom årsberetningen for å sjekke at alt som står der er 430 

riktig, og at noe ikke har blitt glemt. Dette er et dokument som oppsummerer året 431 

2022 for HU, og er det som offisielt skjedde dette året.  432 

 433 

Vurdering  434 

Årsberetningen er forsøkt formulert så kort og presist som mulig for et såpass omfattende 435 
dokument, med et relativt lettlest språk. Det har også vært et mål å lage en årlig 436 
beskrivelse av året, uten å bortforklare ting. Beretningen ligger vedlagt i sin helhet og skal 437 
signeres av sentralstyret når den er vedtatt.  438 
 439 

Diskusjon  440 

Det stilles spørsmål rundt om vi var preget av pandemien i 2022. Svaret på dette er at vi ikke var like 441 

preget i 2022 som tidligere år, men at det var tydelig på starten av 2022.  442 

 443 

Det er flere skrivefeil i dokumentet. Under lokallag er etternavnet til Daniella skrevet feil. Det står 444 

også at Mona bor i Vikersund, men hun bor i Horten. Landsmøtet er skrevet feil flere steder (er 445 

skrevet “landsmøte”). Region Øst burde nok også skrives med store bokstaver.  446 

 447 

Det kan se ut som noen lokallag mangler i lokallagsoversikten, per 31.12 var trolig flere lokallag 448 

tellende. Østfold lokallag hadde dog ikke årsmøte i 2022, og burde nok fjernes som lokallag.  449 

 450 

I oppramsingen av sentralstyremøter er datoene veldig ulikt formatert. Vi burde velge samme format 451 

på alle, slik at det er kontinuitet og likhet i dokumentet.  452 

 453 

Det stilles spørsmål ved om vi burde skrive i årsberetningen hvor mange ambassadører vi hadde. Det 454 

er også uenighet rundt antall deltakere på ambassadørkurset, hvorpå de ansvarlige for kurset mener 455 

det var 18 stykker med arrangørene. Det trekkes videre frem at det burde nevnes at HU har vært på 456 

kurslederkurs og presentert at man kan bestille en HUer og romkappløpet for kursledere.  457 

 458 

Det gis innspill på at delen skrevet under “andre forhold” er lite forståelig og vanskelig å lese.  459 
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Videre gis det innspill på at vi burde være konsise gjennom hele dokumentet på om vi kaller oss HU 460 

eller Humanistisk Ungdom.  461 

 462 

For at beretningen skal bli mer lettleselig, skulle det gjerne vært mer tydelig hva som er overskrifter. 463 

Det foreslås å for eksempel bruke tjukk skrift eller kursiv.  464 

 465 

Under kapittelet “likestilling” står det at kommunikasjonsrådgiver og organisasjonsrådgiver er menn. 466 

Dette er ikke tilfellet per i dag, så det burde komme frem at det gjelder på starten av året, eller 467 

eventuelt rette det til slik det var innen utgangen av året.  468 

 469 

I årsberetningen nevnes det ikke at vi har hatt en lokallagsledersamling, det burde med.  470 

 471 

Til slutt trekkes det frem at årsberetningen burde nevne at HU i perioder har stått uten 472 

generalsekretær, og hvordan arbeidsmiljøet potensielt har blitt preget av dette. Vi burde være ærlige 473 

om at vi har et forbedringspotensiale på arbeidsmiljø.  474 

 475 

Tilleggsforslag til vedtak: Sentralstyret gir sekretariatet mandat til å gjøre redaksjonelle 476 

endringer/språkvask i dokumentet etter signering. Falt  477 

Tilleggsforslag til vedtak: Sentralstyret sender dokumentet over til sekretariatet for redaksjonelle 478 

endringer/språkvask. Dokumentet skal sendes til sentralstyret for ny gjennomgang. Falt  479 

 480 

Forslag til vedtak 481 

Sentralstyret vedtar årsberetningen for 2022 som vedlagt 482 

 483 

Vedtak  484 

Sekretariatet sender ut et revidert forslag til årsberetning for behandling på e-post.  485 

Vedlegg 486 

• Årsberetning for 2022 487 

 

  488 
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Sak 70-22/23 Medlemskontingent - V 489 

Landsmøteforebedrende sak 490 

Saksbehandler: Daniella Widerøe   491 

Bakgrunn 492 

Ifølge vedtektene skal HUs landsmøte behandle saken kontingent i oddetallsår. I og med 493 
at det i år er et oddetallsår, er det altså på tide å behandle denne saken på nytt.   494 

Vurdering   495 

Kontingent for ordinært medlemskap i HU har frem til nå vært 50 kr året. Dette er den 496 
minste satsen vi kan ta per medlem for å kvalifisere til statsstøtte. Inntektene vi får i 497 
kontingentinnbetalinger er relativt små i seg selv, sammenlignet med det vi mottar for 498 
medlemskap gjennom ulike støtteordninger. Dersom vi velger å heve kontingenten 499 
risikerer vi at medlemmer velger å melde seg ut heller enn å betale kontingenten. Derfor 500 
foreslår saksbehandler at vi beholder medlemskontingenten på 50 kr i året, slik at den er 501 
så lav den kan være og fortsatt forbli innenfor kravene til støtteordningene vi er avhengige 502 
av. Saksbehandler ser heller ikke behovet for å endre kontingenten for støttemedlemskap, 503 
ettersom denne summen utgjør langt mindre enn de ordinære medlemskapsinntektene.  504 
 505 

Diskusjon  506 

Det blir stilt spørsmål om hvorfor støttemedlemskap har 100kr i kontingent. Svaret er at det primært 507 

er en symbolsk sum, da vi ikke får noe statsstøtte for støttemedlemmer.  508 

 509 

Det gis innspill på at sentralstyret støtter at kontingenten er på 50kr, da det er positivt at den er så 510 

lav som mulig. Dette åpner for at flere har mulighet til å være medlem i Humanistisk Ungdom  511 

 512 

Forslag til vedtak 513 

Sentralstyret innstiller på at medlemskap i Humanistisk Ungdom forblir på 50 kr i året for 

ordinære medlemmer og at støttemedlemskap forblir på 100kr. 

 

Vedtak  
Sentralstyret innstiller på at medlemskap i Humanistisk Ungdom forblir på 50 kr i året for 

ordinære medlemmer og at støttemedlemskap forblir på 100kr. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

 

19 av 44 

 

 

 

 

Sak 71-22/23 Etiske retningslinjer - V 514 

Landsmøteforebedrende sak 515 

Saksbehandler: Daniella Widerøe   516 

Bakgrunn 517 

Etiske retningslinjer sier hvilken etisk standard som Humanistisk Ungdom vil ha, og hvilke 518 
handlinger som ikke aksepteres. Det står beskrevet hvordan vi som organisasjon og 519 
enkeltmennesker skal oppføre oss. Disse retningslinjene vil også gjøre det lettere å 520 
behandle etiske dilemma, og ta avgjørelser knyttet til hvilke reaksjoner som passer seg for 521 
ulike handlinger. Etiske retningslinjer gjør Humanistisk Ungdom til en mer etisk bevisst 522 
organisasjon, og det vil bli lettere for medlemmer og tillitsvalgte å se hva som er forventet 523 
av dem.    524 
 525 

Vurdering   526 

De etiske retningslinjene er delt inn i 9 kapitler, hvor hvert kapittel dekker hvert sitt 527 
område.     528 
 529 
Saksbehandler fremmer kun redaksjonelle endringer og tydeliggjøring av hvilken periode 530 
dokumentet gjelder for. Årsaken til dette er fordi dokumentet har vært oppe på 531 
Landsmøte de siste to foregående år, og det ble gjort revideringer da.  532 
 533 

Diskusjon  534 

Det trekkes frem noen redaksjonelle endringer som burde gjøres:  535 

- §3 står skrevet i grått  536 

- Det er noe feil i linjenummerne. Er linjenummer hvor det ikke står skrevet noe  537 

- På linje 12 og 13 og 52 og 58 er ikke underoverskriftene skrevet likt  538 

- Det er ulik størrelse på kulepunktene på linje 31, 32 og 33 539 

Det legges frem et forsag om å legge inn en del i de etiske retningslinjene som omhandler 540 

ivaretakelse av yngre medlemmer på arrangementer, og at tillitsvalgte skal ha et ekstra ansvar for å 541 

passe på dem.  542 

 543 

Linje 10-11 blir diskutert, og det trekkes frem at de er noe kronglete skrevet. Det burde komme med 544 

at man skal følge varslingsrutinene, og det trekkes frem at det kan være lurt å endre det til at man 545 

skal gi beskjed til en ansvarsperson.  546 

 547 

Det blir en diskusjon rundt linje 12-16, og hvorvidt disse burde være med i de etiske retningslinjene 548 

eller ikke, da det kan tenkes at innholdet ivaretas i varslingsrutinene våre. Per i dag er ikke 549 

varslingsrutinene våre lett tilgjengelige for medlemmer, men generalsekretær trekker frem at 550 

sekretariatet jobber med å få lage en varsleknapp på nettsidene hvor de skal ligge.  551 

 552 

Diskusjonen åpnes igjen for å diskutere Sinas siste forslag.  553 
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Det er forskjellig blant sentralstyrets medlemmer hvordan punktet forstås. Noen forstår det som at 554 

man ikke skal være slemme på sosiale medier, mens andre ser det som at man kun kan dele saker 555 

som står i tråd med HU sin politikk. Det kan også tenkes at intensjonen i punktet allerede dekkes i 556 

dag på linje 54 og 55.  557 

 558 

Forslag  559 

Forslag 1 Kirsti: Omgjøre linje 12 og 13 til et kulepunkt. Gjøre linje 14-16 om til sekundær-560 

kulepunkter. Falt  561 

 562 

Forslag 2 Kirsti: Omgjøre linje 12 og 13 til et kulepunkt. Vedtatt 563 

 564 

Forslag Sina: Endre linje 10 og 11: Brudd på etiske retningslinjer skal meldes til generalsekretær 565 

og/eller leder. Falt  566 

 567 

Forslag 3 Kirsti: Legge til et punkt først: Brudd på etiske retningslinjer skal følge våre varslingsrutiner. 568 

Falt  569 

 570 

Forslag Victoria: Styre linje 12-16. Endre 10-11: Brudd på våre etiske retningslinjer skal meldes ifra til 571 

en ansvarsperson. Brudd på etiske retningslinjer skal følge saksgangen i våre varslingsrutiner. Falt  572 

 573 

Forslag Adrian: Endre 10 og 11: Brudd på etiske retningslinjer skal meldes til organisasjonens ledelse 574 

eller sentrale tillitsvalgte …". Falt  575 

 576 

Forslag Daniella: Stryke linje 14-16. Vedtatt  577 

Forslag Daniella: Endre 10-11:  578 

• Brudd på våre etiske retningslinjer skal meldes ifra til en ansvarsperson.  579 

• Brudd på etiske retningslinjer skal følge saksgangen i våre varslingsrutiner. Vedtatt  580 

 581 

Forslag Sina: Nytt kulepunkt under 57: Sentralstyret har ekstra ansvar for å ivareta unge og nye 582 

medlemmer på våre arrangementer. Vedtatt  583 

 584 

Forslag Sina: Nytt kulepunkt under 57: Som sentralstyremedlem i Humanistisk Ungdom er du også 585 

det når du kommenterer, deler og liker ting som legges ut på sosiale medier. Falt  586 

 587 

Forslag til vedtak 588 

Sentralstyret innstiller de vedlagte etiske retningslinjene til Landsmøte  
 

Vedtak  589 

Sentralstyret innstiller overfor landsmøtet på de vedlagte etiske retningslinjene med de 590 
endringene som kom i møtet.  591 
 592 

Vedlegg 593 

• Etiske retningslinjer 2023-2025  
 
  



   

 

21 av 44 

 

 
 

 594 

Sak 72-22/23 Vedtektsendringer - V 595 

Vedtakssak 596 

Saksbehandler: Adrian Wold Hansen   597 

Bakgrunn 598 

Vedtektene behandles på hvert Landsmøte og tas opp av Sentralstyret, forslag til  599 

endringer kan også fremmes av andre, eksempelvis lokallag, men må også igjennom en 600 

sentralstyrebehandling for innstilling ovenfor landsmøte.   601 

 602 

I årets behandling av vedtektene har vedtekts utvalget tatt utgangspunkt i vedtektene for 603 

2022-2023.   604 

 605 

Alle forslagene er reelle endringer, slik som innføring av Varamedlem i Sentralstyret. 606 

Vurdering   607 

Saksbehandler oppfordrer til å sette seg godt inn i både forslagene og de eksisterende  608 
vedtektene slik at vi kan få en god diskusjon om de foreslåtte endringene, og slik at dere 609 
kan gjøre dere opp et standpunkt om viktige vedtak. 610 
 611 

Diskusjon  612 

Diskusjonen deles opp slik at man diskuterer og voterer over forslagene hver for seg.  613 

 614 

Forslag 1  615 

Det trekkes frem at når man er 15 så er man livssynsmyndig, og at HU burde respektere 616 

denne lavalderen. Det kan være hypokritisk om vi skal kritisere forkynning av barn, om vi 617 

tenker å gjøre det samme selv. På den annen side dras det frem at HU ikke er et livssyn, 618 

men en interesseorganisasjon for unge humanister. I og med at andre barne- og 619 

ungdomsorganisasjoner har 13 år som aldersgrense, kan det være fordelaktig om HU 620 

også har det.  621 

 622 

Flere lurer på hvordan denne vedtekten vil fungere i praksis knyttet til medlemskap i HEF. 623 

HEF kan ikke ha medlemmer under 15 år, så hvilke konsekvenser vil det ha dersom HU har 624 

medlemmer ned til 13-årsalderen? Selv om medlemmene våre ikke blir medlemmer i HEF 625 

før de fyller 15, vil de likevel meldes inn automatisk, noe som kan minne litt om statskirken.  626 

Det nevnes at vi i praksis i dag lar 13-åringer bli medlemmer. Vi i HU har ingen mulighet 627 

for å sjekke om de under 15 er påmelding humanistisk konfirmasjon, så per nå er det en 628 

tillitsbasert vedtekt.  629 

 630 

Vedtak: Forslag 1 vedtas innstilt overfor landsmøtet.  631 

 632 

Sina innfører taletid i henhold til forretningsorden. 2 min per innlegg, 1 min for taletid.  633 

 634 

Forslag 2  635 
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Flere stiller seg positivte til endringsforslaget, da det kan bidra til mer produktiv bruk av 636 

landsmøtets og sentralstyrets tid.  637 

 638 

Det blir en diskusjon rundt om det er riktig at AU skal kontrollere kontrollkomiteen, og hva 639 

dette gjør med rolleforståelsen og mandatet til de ulike organene. I og med at det kun er 640 

kontrollkomiteen som har definisjonsmakt over vedtektene, kan det virke rart om AU skulle 641 

ført tilsyn av kontrollkomiteens arbeid.  642 

 643 

Forslag fra Kristina: Legge til på endringsforslaget: “Arbeidsutvalget skal kontrollere at 644 

endringen ikke medfører forandring i betydningen av vedtekten der kontrollkomiteen ikke 645 

anser seg selv egnet til å ta den vurderingen på egenhånd.” 646 

 647 

Vedtak: Forslag 2 vedtas innstilt med tilleggsforslaget som kom i møtet overfor landsmøtet.  648 

 649 

Forslag 3 650 

Vedtektsutvalget redegjør for hvorfor de har innstilt mot vedtektsforslaget. Årsaken er at de 651 

synes det blir altfor mange delegater på landsmøtet, men de støtter intensjonen om en 652 

økning.  653 

 654 

Sentralstyret diskuterer og støtter en økning i delegatene. Med dagens modell blir det 655 

veldig få delegater på landsmøtet, og det gis innspill på at det er bedre å være for mange 656 

enn å være for få. Det er mer demokratisk med flere delegater, og med en intensjon om at 657 

organisasjonen skal vokse, vil det være positivt med større landsmøter.  658 

 659 

Vedtak: Forslag 3 vedtas innstilt overfor landsmøtet.  660 

 661 

Forslag 4 662 

Vedtektsutvalget redegjør for hvorfor de har innstilt mot vedtektsforslaget. De anser det 663 

som problematisk, da møtet ikke vil være kjent for medlemmer i virkeområdet. 664 

Vedtektsforslaget har en motstridende ordlyd.  665 

 666 

Det blir diskutert i sentralstyret at organisasjonen kan bli mindre demokratisk dersom det 667 

ikke er noen frist for innkalling, og at når det ikke står en frist i vedtektene blir det opp til 668 

den enkelte å vurdere hva som er god nok tid. På den annen side trekkes det frem at det er 669 

flere lokallag som kunne ha blitt stiftet på sommerleir tidligere, men hvor momentumet har 670 

blitt mistet når leiren er over. Vi går potensielt glipp av flere nye tillitsvalgte. Om lokallag 671 

stiftes på sommerleir, vil de ha et stort støtteapparat rundt seg, samtidig som at det kan føre 672 

til at flere medlemmer i virkeområdet ikke får anledning til å delta på stiftelsesmøtet.  673 

 674 

Vedtak: Forslag 4 vedtas innstilt overfor landsmøtet. 675 

 676 

Forslag 5  677 

Vedtektsutvalget innstiller mot vedtektsforslaget da de mener det er essensielt at 678 

vedtektene kan tas opp hvert år, uten at det betyr at de må tas opp hvert år.  679 

 680 
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Flere i sentralstyret foretrekker ordlyden slik den er i dag, og anser det som viktig at 681 

vedtektene kan behandles årlig, i tråd med endringer i samfunnet og 682 

organisasjonsutviklingen.  683 

 684 

Vedtak: Forslag 5 vedtas ikke innstilt overfor landsmøtet. 685 

 686 

Forslag 6  687 

Det blir stilt spørsmål ved om “trer i kraft etter landsmøtet” skal stå i selve vedtaket, eller om 688 

det står som en side note. Vedtektsutvalget svarer at det står som en sidenote.  689 

 690 

Vedtektsutvalget fikk ikke tilsendt referatet fra forrige styremøte i forkant av sin behandling. 691 

Sentralstyret vedtok på sitt møte i januar at de skulle se videre på alternativ 3 for 692 

varamedlemmer, altså nestlederbaserte varaer.  693 

 694 

Det gis til slutt innspill på at varamedlemmer skal skrives med stor V.  695 

 696 

Vedtak: Forslag 6 vedtas innstilt overfor landsmøtet. 697 

 698 

Forslag 7 699 

Vedtak: Forslag 7 vedtas innstilt overfor landsmøtet.  700 

 701 

Forslag 8  702 

Endringsforslag Kristina:  703 

• Varamedlem underlagt politisk nestleder (velges hvert Landsmøte)  704 

• Varamedlem underlagt organisatorisk nestleder (velges hvert Landsmøte)  705 

Endringsforslag Aksel:  706 

• Varamedlem underlagt politisk nestleder (velges for 1 år)  707 

• Varamedlem underlagt organisatorisk nestleder (velges for 1 år)  708 

Tilleggsforslag Sina: linje 125: “... politisk arbeid, nasjonale arrangementer og et 709 

varamedlem”  710 

Tilleggsforslag Sina: linje 127: “... lokallag og frivillige, medlemmer og rekruttering og et 711 

varamedlem” 712 

 713 

Vedtak: Tilleggsforslagene til Sina og endringsforslaget til Aksel vedtas innstilt overfor 714 

landsmøtet.  715 

 716 

Forslag til vedtak 717 

Forslag til individuelle vedtektsendringer s. 19-24 718 
 

Vedtak  719 

Forslag 1, 3, 4, 6 og 7 vedtas innstilt slik de ligger vedlagt overfor landsmøtet.  720 
 721 
Forslag 2 vedtas innstillt overfor landsmøtet med følgende tillegg: “Arbeidsutvalget skal 722 
kontrollere at endringen ikke medfører forandring i betydningen av vedtekten der 723 
kontrollkomiteen ikke anser seg selv egnet til å ta den vurderingen på egenhånd.”  724 
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 725 
På linje 138 innstilles det overfor landsmøtet på å legge til:  726 

• Varamedlem underlagt politisk nestleder (velges for 1 år)  727 

• Varamedlem underlagt organisatorisk nestleder (velges for 1 år) 728 

På linje 125 innstilles det overfor landsmøtet på å legge til: “... politisk arbeid, nasjonale 729 

arrangementer og et varamedlem”.  730 

 731 
På linje 127 innstilles det overfor landsmøtet på å legge til “... lokallag og frivillige, 732 

medlemmer og rekruttering og et varamedlem”.  733 

 734 
 

1  Endringsforslag  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  
Gjeldende vedtekt  § 4.1  

Man kan være medlem i Humanistisk Ungdom fra man fyller 15 år og ut 
det året man fyller 25 år, eller fra det året man er påmeldt humanistisk 
konfirmasjon i regi av Human-Etisk Forbund. Medlemmene er normalt 
tilsluttet Humanistisk Ungdom gjennom lokallag. Dersom man ikke er 
bosatt innenfor et lokallags virkeområde, regnes man som 
direktemedlem. Medlemmer av Humanistisk Ungdom er medlemmer av 
Human-Etisk Forbund fra de har fylt 15 år. Medlemmer regnes som 
tellende når årskontingenten er betalt. Innmelding og utmelding må skje 
skriftlig.  

Forslag  § 4.1  
Man kan være medlem i Humanistisk Ungdom fra man fyller 13 år og ut 
det året man fyller 25 år, eller fra det året man er påmeldt humanistisk 
konfirmasjon i regi av Human-Etisk Forbund. Medlemmene er normalt 
tilsluttet Humanistisk Ungdom gjennom lokallag. Dersom man ikke er 
bosatt innenfor et lokallags virkeområde, regnes man som 
direktemedlem. Medlemmer av Humanistisk Ungdom er medlemmer av 
Human-Etisk Forbund fra de har fylt 15 år. Medlemmer regnes som 
tellende når årskontingenten er betalt. Innmelding og utmelding må skje 
skriftlig.  

Realitet  Endringen medfører at man kan bli medlem i en yngre alder.  

Begrunnelse fra 
forslagsstiller  

Vi har ingen måte å faktisk sjekke om noen er påmeldt humanistisk 
konfirmasjon, og vi kan få statsstøtte fra de er 13 år.  

Saksbehandlers innstilling  FOR  

 

2  Endringsforslag   

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  
Gjeldende 
vedtekt  

§ 7  
[...]  
Kontrollkomiteen har definisjonsrett over organisasjonens vedtekter og har i 
oppgave å føre tilsyn med regnskapsførselen og forvaltningen av organisasjonens 
midler. Kontrollkomiteen kan rette eventuelle skrivefeil i vedtektene. 
Kontrollkomiteen skal offentliggjøre referater fra sine møter, med unntak av 
konfidensielle saker, innen en måned etter avholdt møte.   
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Forslag  § 7  
[...]  
Kontrollkomiteen har definisjonsrett over organisasjonens vedtekter og har i 
oppgave å føre tilsyn med regnskapsførselen og forvaltningen av organisasjonens 
midler. Kontrollkomiteen kan rette eventuelle skrivefeil og endre 
setningsoppbygning. Arbeidsutvalget skal kontrollere at endringen ikke medfører 
forandring i betydning av vedtekten. Kontrollkomiteen skal offentliggjøre referater 
fra sine møter, med unntak av konfidensielle saker, innen en måned etter avholdt 
møte.  

Realitet  Endringen utvider Kontrollkomiteens mandat til språkvask av dokumentet.  

Begrunnelse fra 
forslagsstiller  

Det er et ønske om å rendyrke vedtektsutvalgets fokus på reelle endringer, 
gjennom å gi større mandat til redaksjonelle endringer.  

Saksbehandlers 
innstilling  

FOR  

  

3  Endringsforslag  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt  §5.2  
Landsmøtet består av Sentralstyrets leder, delegater valgt av lokallagene 
og organisasjonens direktemedlemmer. Lokallagenes delegater fordeles 
etter det tellende medlemstallet i lokallaget den 31. desember 
foregående år.  
Hvert lokallag får alle utgifter i forbindelse med Landsmøtet dekket for 
delegaten(e) og én vara. Alle delegater skal være tellende medlemmer av 
HU. Alle direktemedlemmer regnes som én gruppe med samme 
rettigheter som et lokallag. Sentralstyret skal sørge for at 
direktemedlemmene gis anledning til å velge representanter til 
Landsmøtet.  
Lokallag tildeles delegater etter følgende modell:  
3-19 medlemmer = 1 delegat    
20-49 medlemmer = 2 delegater  
50-89 medlemmer = 3 delegater  
90-140 medlemmer = 4 delegater  
Fra 141 medlemmer = 5 delegater   

Forslag  § 5.2  
Landsmøtet består av Sentralstyrets leder, delegater valgt av lokallagene 
og organisasjonens direktemedlemmer. Lokallagenes delegater fordeles 
etter det tellende medlemstallet i lokallaget den 31. desember 
foregående år.  
Hvert lokallag får alle utgifter i forbindelse med Landsmøtet dekket for 
delegaten(e) og én vara. Alle delegater skal være tellende medlemmer av 
HU. Alle direktemedlemmer regnes som én gruppe med samme 
rettigheter som et lokallag. Sentralstyret skal sørge for at 
direktemedlemmene gis anledning til å velge representanter til 
Landsmøtet.  
Lokallag tildeles delegater etter følgende modell:  
3-19 medlemmer = 1 delegat    
20-49 medlemmer = 2 delegater  
50-89 medlemmer = 3 delegater  
90-140 medlemmer = 4 delegater  
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Fra 141 medlemmer = 5 delegater   
Delegater fra lokallag: Lokallag som har avholdt årsmøte kan stille med 
tre delegater, deretter én delegat per 15. medlem basert på 
medlemstallet 31. desember foregående år. Et lokallag kan dog ikke stille 
med mer enn åtte delegater.  
Delegater fra direktemedlemmer: Direktemedlemmer kan stille med tre 
delegater, deretter én delegat per 15. medlem basert på medlemstallet 
31. desember foregående år. Direktemedlemmer kan dog ikke stille med 
mer enn åtte delegater. Sentralstyret skal sørge for at direktemedlemmer 
gis anledning til å velge representanter til Landsmøte.  
  

Realitet  Øker antall delegater fra Lokallag betraktelig  

Begrunnelse fra 
forslagsstiller  

Landsmøtet er HUs øverste organ, og med den modellen som vi har 
brukt tidligere er det få delegater som skal bestemme hva hele 
organisasjonen skal mene. Det er ønskelig å øke delegat antallet for å få 
bedre representasjon fra lokallag og direktemedlemmer og sikre gode 
demokratiske valg som gjør at HU er for alle medlemmer. Trenden som 
har vært de siste årene har også vært at få delegater møter opp, samt at 
leder og flere lokallag stiller med like mange stemmer som ikke er så bra 
demokratisk sett. For å sikre at HU skal høre på medlemmene trenger vi 
flere delegater, med den nye modellen vil alle lokallag kunne stille med 
minimum tre stemmer, mens leder fortsatt kun har en stemme. (Trer i kraft 
etter LM)  

Saksbehandlers innstilling  MOT  Trer i kraft 
etter 
Landsmøte. 

 

4  Endringsforslag  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt  Lokallagsvedtekter §3  
Ved oppstart av lokallag må det holdes et stiftelsesmøte. Møtet skal være kjent for 
medlemmer i rimelig nærhet, og må annonseres minst 14 dager før møtet skal 
avholdes. På møtet må det velges et styre og fylles ut en stiftelsesprotokoll. 
Lokallaget godkjennes av Sentralstyret når riktig utfylt stiftelsesprotokoll er 
mottatt.  
  

Forslag    
Lokallagsvedtekter §3  
  
Ved oppstart av lokallag må det holdes et stiftelsesmøte. Møtet skal være kjent for 
medlemmer i det planlagte virkeområdet, og minst tre medlemmer i det planlagte 
virkeområdet må være tilstede. På møtet må det velges et styre og fylles ut en 
stiftelsesprotokoll. Lokallaget godkjennes av Sentralstyret når riktig utfylt 
stiftelsesprotokoll er mottatt.  

Realitet  Gjør at man kan starte lokallag med umiddelbar virkning.  

Begrunnelse fra 
forslagsstiller  

Dette er for at vi kan starte opp lokallag på f.eks. sommerleir, skolebesøk eller 
konfirmant-reunions uten at de som ønsker å starte et lokallag skal miste gnisten. 
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Møtet må fortsatt være kjent for medlemmer i det planlagte virkeområde slik at de 
kan stille til valg samt se om det er praktisk mulig å delta.   

Saksbehandlers 
innstilling  

MOT  

  

5  Tillegg  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt  § 5.3 Innkalling og saker  
Midlertidig innkalling med saksliste skal gjøres kjent for alle medlemmer 
innen utgangen av januar. Innkalling med sakspapirer skal være sendt til 
alle påmeldte 3 uker før Landsmøtet.    
Landsmøtet avholdes i tråd med organisasjonens forretningsorden og 
saksliste utsendt i forkant, men Landsmøtet skal hvert år behandle:  
• Årsberetning og regnskap  
• Valg til Sentralstyret, Kontrollkomiteen, Valgkomiteen og av 
statsautorisert revisor   
• Andre saker nevnt i innkallingen.  
   
I oddetallsår skal Landsmøtet behandle:  
Humanistisk Ungdoms medlemskontingent og etiske retningslinjer     
 I partallsår skal Landsmøtet behandle:                                                              
Humanistisk Ungdoms politiske plattform  
Landsmøteprotokollen skal offentliggjøres innen 10 uker etter 
Landsmøtet. Om dette ikke overholdes skal det innkalles til et 
ekstraordinært Landsmøte.  

Forslag  § 5.3 Innkalling og saker  
Midlertidig innkalling med saksliste skal gjøres kjent for alle medlemmer 
innen utgangen av  januar. Innkalling med sakspapirer skal være sendt til 
alle påmeldte 3 uker før Landsmøtet.    
Landsmøtet avholdes i tråd med organisasjonens forretningsorden og 
saksliste utsendt i forkant, men Landsmøtet skal hvert år behandle:  
• Årsberetning og regnskap  
• Valg til Sentralstyret, Kontrollkomiteen, Valgkomiteen og av 
statsautorisert revisor   
• Andre saker nevnt i innkallingen.  
   
I oddetallsår skal Landsmøtet behandle:  
Humanistisk Ungdoms vedtekter, medlemskontingent og etiske 
retningslinjer   
I partallsår skal Landsmøtet behandle:  
Humanistisk Ungdoms politiske plattform  
Landsmøteprotokollen skal offentliggjøres innen 10 uker etter 
Landsmøtet. Om dette ikke overholdes skal det innkalles til et 
ekstraordinært Landsmøte.  

Realitet  Spesifiserer når Vedtektene behandles på Landsmøtet.  

Begrunnelse  I vedtektene nå står det ikke at vi trenger å ta opp vedtekter på 
landsmøte, og for å gjøre landsmøtene «like store», ønsker jeg at 
vedtekter bare tas opp hvert 2.år. Akkurat nå er inneholder partallsårene 
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alle store dokumenter, og vil være et mer krevende landsmøte enn 
oddetalls. Dette vil også passe ganske bra i og med at 2023 er et 
oddetallsår.   

Saksbehandlers 
innstilling  

MOT  

  
  
  

6  Tillegg  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt  -  

Forslag  § 6.4 Varamedlemmer  
  
Varamedlemmer (velges for 1 år)   
Det velges 2 Varamedlemmer på hvert Landsmøte. Deres oppgave er å 
supplere Sentralstyret ved frafall og/eller støtte opp Sentralstyrets ordinære 
oppgaver.   
  
Trer i kraft etter Landsmøte.  

Realitet  Oppretter rollen Varamedlem i Sentralstyret.  

Begrunnelse  Vi har de siste årene hatt flere frafall i Sentralstyret og prøvde å ordne det 
med suppleringsvedtak men vi ser behovet for å ha en varaordning igjen slik 
vi hadde for noen år siden både med tanke på arbeidsmengden for 
Sentralstyret og av rent praktisk og enkelt behov.  

Saksbehandlers 
innstilling  

FOR  

  
  
  

7    

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt   § 6 Sentralstyret   
§ 6.1 Sammensetning   
Sentralstyret består av leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder og 
åtte medlemmer. Leder velges hvert år; politisk og organisatorisk nestleder 
velges i henholdsvis partalls- og oddetallsår. Det skal avholdes direktevalg 
på leder, politisk nestleder og organisatorisk nestleder. 
Sentralstyremedlemmer velges for to år, hvor fire er på valg hvert  år. Hvilke 
verv/ansvarsområder som er på valg hvilke år er spesifisert i §6.1.1  

Forslag  § 6 Sentralstyret   
§ 6.1 Sammensetning   
Sentralstyret består av leder, politisk nestleder, organisatorisk nestleder, og 
åtte medlemmer, og to Varamedlemmer. Leder velges hvert år; politisk og 
organisatorisk nestleder velges i henholdsvis partalls- og oddetallsår. Det 
skal avholdes direktevalg på leder, politisk nestleder og organisatorisk 
nestleder. Sentralstyremedlemmer velges for to år, hvor fire er på valg hvert 
år. Varamedlemmer velges hvert år. Hvilke verv/ansvarsområder som er på 
valg hvilke år er spesifisert i §6.1.1.   
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Realitet  Spesifiserer sammensetningen gjennom å innlemme varamedlemmer  

Begrunnelse   Spesifiserer Varamedlemmene i likhet med resten av sentralstyret  

Saksbehandlers 
innstilling  

FOR  

  

8  Tillegg  

Forslagsstiller  Vedtektsutvalget  

Gjeldende vedtekt   § 6.1.1  
 [...]  
Ordinære Sentralstyremedlemmer med hovedansvar for:  

• Lokallag og frivillige (Velges for 2 år i partallsår)   
• Lokallag og frivillige  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Politisk Arbeid (Velges for 2 år i partallsår)   
• Politisk Arbeid  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Nasjonale arrangementer (Velges for 2 år i partallsår)   
• Nasjonale arrangementer  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Medlemmer og rekruttering (Velges for 2 år i partallsår)   
• Medlemmer og rekruttering  (Velges for 2 år i oddetallsår)    

  
Sentralstyret kan supplere nye sentralstyremedlemmer for å fylle plassen til 
styremedlemmer som har trukket seg. Alle supplerte medlemmer må 
godkjennes av kontrollkomiteen før de kan tre inn i vervet og sitter frem til 
førstkommende landsmøte.  
  
Denne rolleinndelingen gjelder fra og med Landsmøtet 2022.  

Forslag  § 6.1.1  
[...]  
Ordinære Sentralstyremedlemmer med hovedansvar for:  

• Lokallag og frivillige (Velges for 2 år i partallsår)   
• Lokallag og frivillige  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Politisk Arbeid (Velges for 2 år i partallsår)   
• Politisk Arbeid  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Nasjonale arrangementer (Velges for 2 år i partallsår)   
• Nasjonale arrangementer  (Velges for 2 år i oddetallsår)    
• Medlemmer og rekruttering (Velges for 2 år i partallsår)   
• Medlemmer og rekruttering  (Velges for 2 år i oddetallsår)    

  
Varamedlemmer:  

• Varamedlem 1 (Velges for 1 år)  
• Varamedlem 2 (Velges for 1 år)  

  
Sentralstyret kan supplere nye sentralstyremedlemmer for å fylle plassen til 
styremedlemmer som har trukket seg. Alle supplerte medlemmer må 
godkjennes av kontrollkomiteen før de kan tre inn i vervet og sitter frem til 
førstkommende landsmøte.  
  
Denne rolleinndelingen gjelder fra og med Landsmøtet 2022.  

Realitet  Spesifiserer når varamedlemmer skal velges i henhold til §6.1.  

Begrunnelse   Spesifiserer når varamedlemmer skal velges. Dette må spesifiseres grunnet 
siste setning i §6.1.  
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Saksbehandlers 
innstilling  

FOR  

  

Sak 73-22/23 Innstilling til valgkomité - V 735 

Landsmøteforberedende sak 736 

Saksbehandler: Maja Solerød    737 

Bakgrunn 738 

På landsmøte er det sentralstyre som innstiller på valgkomité, den skal bestå av en leder 739 

og tre valgkomitémedlemmer.   740 

  741 

Vurdering   742 

I år skal følgende verv på valg.  743 

• Leder – 1årig   744 

• Valgkomitémedlem – 2årig   745 

• Valgkomitémedlem – 1årig   746 

 747 

Sentralstyret satt ned en minivalgkomité bestående av Caroline Sofie Frevig, Mona 748 

Tollefsen Berg og Maja Solerød. Kandidatene er de som har stilt i perioden 08.02.2023-749 

09.03.2023. Minivalgkomiteutvalget har hatt intervju med alle kandidatene som har stilt. 750 

Forslag til vedtak er gjort basert på kandidatenes kvalifikasjoner, medlemspleie og annen 751 

informasjon.  752 

 753 

Kandidatene blir presentert under møtet.    754 

 

Vedtak  
Dette er en p-sak, og vedtak og diskusjon føres derfor ikke i ordinær protokoll. Referat fra 755 
saken sendes ut til sentralstyrets medlemmer som ikke er inhabile.  756 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sak 74-22/23 Forretningsorden til Landsmøtet - V 757 

Landsmøteforberedende sak 758 

Saksbehandler: Sina Inngjerdingen    759 

  760 
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Bakgrunn 761 

Forretningsorden er reglene som brukes på Landsmøtet for å opprettholde god 762 

demokratisk prosess og like retningslinjer for alle som deltar. På lik linje med 763 

forretningsordenen til Sentralstyret, skal denne bidra til at debatter, diskusjoner, vedtak og 764 

valg skjer på en måte som gir alle like muligheter til å bidra.   765 

Vurdering   766 

Årets Forretningsorden tar utgangspunkt i forretningsordenen som ble vedtatt til å brukes 767 
ved LM 2023. Denne legger godt til rette for ulike smash situasjoner som kan vise seg å 768 
skape problemer.  Det er ikke gjort noen endringer fra i fjor.  769 
 770 

Diskusjon  771 

Sentralstyret synes det er en god og utfyllende forretningsorden, og har ingenting å 772 
bemerke.  773 
  774 

Forslag til vedtak 775 

 Sentralstyret innstiller på det vedlagte forslaget om forretningsorden til LM.   776 
 777 

Vedtak  778 

 Sentralstyret innstiller på det vedlagte forslaget om forretningsorden til LM.   779 
 780 
  781 

Vedlegg 782 

• Forretningsorden LM 2023  
 
 783 
 784 
 

Sak 75-22/23 Rekrutteringsslagplan - V 785 

Vedtakssak 786 

Saksbehandler: Aksel Fossland    787 

Bakgrunn 788 

Ved januarmøtet ble det vedtatt å sette ned et utvalg som skulle jobbe med å lage en 789 
rekrutteringsslagplan. Det ble planlagt at rekrutteringsslagplanen skulle være ferdig til 790 
marsmøtet, for å ha best mulig utbytte av slagplanen.  791 
 792 

Vurdering   793 

Rekrutteringsslagplanen er klar til å diskuteres og vedtas. Dokumentet består av en 794 
situasjonsbeskrivelse, overordnede mål og tiltak som skal gjennomføres. Tiltakene er delt 795 
inn i kontinuerlige rekrutteringstiltak og tidsbestemte tiltak. De tidsbestemte tiltakene er 796 
plassert inn i en tidsplan for 2023, hvor det også står hvem som skal gjennomføre tiltaket 797 
og hvordan.   798 
 799 
Utvalget ser på tiltakene i tidsplanen som de mest sentrale tiltakene å gjennomføre i 2023 800 
for å oppnå en god rekrutterende effekt, men sentralstyret oppfordres til å komme med 801 
forslag til tidsplanen, slik at vi kan få en bred enighet rundt tiltakene.   802 
 803 
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Økonomiske konsekvenser 804 

Det er ikke mulig å komme med spesifikke økonomiske konsekvenser til 805 
rekrutteringsslagplanen, da tiltakene er på et ganske overordnet nivå og omfanget kan 806 
være varierende og til tider løst. Nevneverdige tiltak som kan/vil medføre økonomiske 807 
konsekvenser er en sommerleir-turné, konfirmasjonsgjenforeninger, skolestand før 808 
høstseminar og eventuelt VerveHUkene. Pride og sommerleir berøres ikke spesifikt av 809 
rekrutteringsslagplanen, men er i tidsplanen fordi arrangementene fungerer som 810 
rekrutterende tiltak.   811 
 812 

Diskusjon  813 

Det blir diskutert at det er ønskelig å endre some-posten om Sina sin bursdag, og heller 814 

ha en generell post rettet mot konfirmanter.  815 

 816 

Sentralstyret lurer også på om det vil være anledning for å gjøre endringer i 817 

rekrutteringsplanen underveis i perioden. Rekrutteringsplanen er et minimum av ting som 818 

skal gjøres for å rekruttere, og det vil være mulig å gjøre flere tiltak utover de som er 819 

nevnt.  820 

 821 

Det gis innspill på at skolestand før høstsem er en veldig god ide, og det foreslås at man 822 

både har stand fredagen til høstsem, men også at man har en stand noen uker i forveien 823 

for å verve folk til å komme på selve seminaret.  824 

 825 

Sentralstyret foreslår å sende ut en julehilsen, hvor året oppsummeres, og det blir fortalt 826 

om vinterseminar.  827 

 828 

Det stilles spørsmål ved hvorfor planen slutter i desember, og hvorfor den ikke går ut i 829 

neste år. Svaret på dette er at den går til desember fordi planen gjelder for 2023. 830 

Målsetningen med rekrutteringsplanen er å komme over 700 medlemmer innen utgangen 831 

av året. Likevel er det viktig å fortsette med rekruttering i 2024, og det kan tenkes at man 832 

burde lage en ny plan til da.  833 

 834 

Det kommenteres at flere av tiltakene i rekrutteringsplanen er tiltak vi har gjort tidligere, 835 

og som kanskje ikke har fungert så godt. Det stilles spørsmål ved hvorfor det skal ha 836 

positive utslag denne gangen. Det svares at det gjøres annerledes nå, fordi det skal være 837 

skolering i alle ledd i organisasjonen. Personer skal ansvarliggjøres, og tiltakene skal være 838 

godt planlagt.  839 

 840 

Flere i sentralstyret ønsker at det sendes ut nyhetsbrev oftere, og anser det som et viktig 841 

verktøy for medlemspleie og rekruttering til arrangementer. Det sendes inn et forslag på å 842 

legge inn månedlige nyhetsbrev i tiltaksplanen.  843 

 844 

Pride-paraden er samme helg som HU har sommerleirforberedelser. Det er uklart per nå 845 

om forberedelsene vil avholdes i Oslo, og mye av tiden i løpet av helgen vil gå til 846 

opplæring av ansvarspersoner. På bakgrunn av dette sendes det inn et forslag om å stryke 847 

pride fra tiltaksplanen.  848 

 849 

Forslag  850 
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Forslag Kristina: Fjerne “hvordan” fra some-post rettet mot konfirmanter under mai i 851 

tidsplanen. Vedtatt  852 

 853 

Forslag Daniella: Sentralstyret vedtar rekrutteringsplanen, gitt at kontoret kan gjøre 854 

redaksjonelle endringer/språkvask som ikke endrer det meningsbærende innholdet. 855 

Trekkes 856 

 857 

Forslag Daniella: Sentralstyret vedtar rekrutteringsplanen, gitt at det kan gjøres 858 

redaksjonelle endringer/språkvask som ikke endrer det meningsbærende innholdet. 859 

Vedtatt  860 

 861 

Forslag Maja: Fjerne delen om å “feire 700 betalende medlemmer”. Vedtatt  862 

 863 

Forslag Kirsti: Under desember, legge til at det skal sendes ut julebrev. Vedtatt  864 

 865 

Forslag Maja: Legge til: “Sende ut nyhetsbrev” innenfor Administrasjonen i starten av hver 866 

måned. Vedtatt  867 

 868 

Forslag Daniella: Fjerne pride-paraden fra tidsplanen. Vedtatt  869 

Forslag til vedtak 870 

Sentralstyret vedtar rekrutteringsslagplanen.  871 
 872 
 873 

Vedtak  874 
 875 
Sentralstyret vedtar rekrutteringsplanen med de endringene som kom i møtet, gitt at det 876 
kan gjøres redaksjonelle endringer/språkvask som ikke endrer det meningsbærende 877 
innholdet. 878 
 879 

Vedlegg 880 

• Rekrutteringsplan 2023 881 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sak 76-22/23 Årsregnskap- V 882 

Landsmøteforberedende sak 883 

Saksbehandler: Victoria J.O Galåen og Sina Inngjerdingen    884 
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Bakgrunn 885 

Sentralstyret og daglig leder (generalsekretær) må sammen signere årsregnskapet som 886 
vår regnskapsfører har lagt fram i samarbeid med revisor. Etter regnskapet er signert, vil 887 
det sendes til revisor som skriver sin endelige vurdering av det.    888 
   889 
Det signerte årsregnskapet legges frem for landsmøtet og godkjennes endelig der etter 890 
innstilling fra kontrollkomiteen.    891 
 892 

Når sentralstyret godkjenner årsregnskapet for 2022, signeres det og sendes videre til 893 

revisor. 894 

 895 

Diskusjon 896 

Det ble stilt spørsmål ved noen av utgiftspostene i regnskapet. Dette gjaldt blant annet 897 

posten om fremmede tjenester og kontorrekvisita, da de har økt ganske mye fra 2021.  898 

 899 

På side 24 i prosjektrapporten blir det spurt hvorfor vi har fått inn så mye mindre i andre 900 

driftsinntekter enn det som var budsjettert. Svaret på dette er at sentralstyret har 901 

budsjettert med medlemskontingent og midler fra fordelingsutvalget på den posten, 902 

mens det i regnskap står ført under medlemskontingent og statstilskudd.  903 

 904 

I årsoppgjøret står det feil dato for signering. Dette rettes opp i under møtet, og det er 905 

riktig dato på det signerte årsoppgjøret.  906 

Forslag til vedtak 907 

Sentralstyret godkjenner årsregnskapet for 2022  908 
 909 

Vedtak  910 

Sentralstyret godkjenner årsregnskapet for 2022.  911 

Vedlegg 912 

• Årsregnskap 2022  913 
• Noter til årsregnskap 2022 914 
• Prosjektrapport 2022  915 
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Sak 77a-22/23 Uttalelse livssynsforfølgelse- V 916 

Landsmøteforberedende sak 917 

Saksbehandler: Kristina Williamson    918 

Bakgrunn 919 

Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. 920 
Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. 921 
Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsprosess, for å både 922 
ivareta Sentralstyret og utvalget sine interesser og engasjement. Uttalelsene har blitt 923 
utarbeidet av utvalget bestående av Kirsti Karina Dahl Sæternes, Caroline Sofie Frevig og 924 
Kristina Williamson.   925 

Vurdering   926 

Selv om Norge er et livssynsåpent land, er det store mangler i resten av verden. 927 

Livssynsfrihet er en menneskerettighet, og det er viktig å sette press på saken. 928 

Livssynsforfølgelse fører også med seg andre problemstillinger som 929 

flyktningskriser/flyktningskultur i Norge og økning av religiøs ekstremisme/teokratiske 930 

stater. Det er også viktig å få frem de varierende innholdet av livssynsforfølgelse som at 931 

det ikke kun er ateister som blir forfulgt og at massemord av religiøse er et eksempel på 932 

livssynsforfølgelse.   933 

 934 

Diskusjon  935 

Det trekkes frem at det er litt redaksjonelle endringer som må gjøres. Herunder trekkes 936 

blant annet siste setning i første og andre avsnitt frem, og at religion på linje 4 og 5 burde 937 

byttes ut med livssyn. Det nevnes også at man ønsker en overskrift.  938 

 939 

Uttalelsesutvalget blir oppfordret til å begynne å skrive om uttalelsene til leserinnlegg 940 

allerede, slik at de kan sendes ut til aviser og media kort tid etter landsmøtet.  941 

 942 

Forslag Kristina: Utvalget gis mandat til å gjøre redaksjonelle endringer uten 943 

meningsbærende innhold. Vedtatt 944 

 945 

Forslag til vedtak 946 

Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas  947 
 948 
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Vedtak  949 

Sentralstyret innstiller til landsmøtet at uttalelsen vedtas. Utvalget gis mandat til å gjøre 950 

redaksjonelle endringer uten meningsbærende innhold.  951 

 952 

Vedlegg 953 

• Uttalelse livssynsforfølgelse 954 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sak 77b-22/23 Uttalelse - V 955 

Landsmøteforberedende sak 956 

Saksbehandler: Kristina Williamson    957 

Bakgrunn 958 

Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. 959 
Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. 960 
Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsprosess, for å både 961 
ivareta Sentralstyret og utvalget sine interesser og engasjement. Uttalelsene har blitt 962 
utarbeidet av utvalget bestående av Kirsti Karina Dahl Sæternes, Caroline Sofie Frevig og 963 
Kristina Williamson.  964 
 965 

Vurdering   966 

Sosiale medier har ført til at det er lettere å komme i kontakt med ulike typer innhold, men 967 
dette betyr ikke at alt innhold som blir anbefalt til en er godt for dem. Noen målgrupper, 968 
spesielt unge gutter og menn, er særlig utsatt for usunne rollemodeller med skadelige 969 
holdninger. Disse holdningene handler ofte om kvinnesyn, et behov for urimelig suksess 970 
og et urealistisk syn på mannskroppen, noe som har skadelig effekt på gutter og menns 971 
psykiske helse.   972 
 973 

Diskusjon  974 

Det gis innspill på at det er en del redaksjonelle endringer som burde gjøres i uttalelsen. Dette gjelder 975 

blant annet å gi uttalelsen flere avsnitt, gi Humanistisk Ungdom en stor “u” og bytte ut eventuelle 976 

forkortelser.  977 

 978 

Videre blir det debattert rundt det tredje kulepunktet i uttalelsen, og hvorvidt det burde bytte plass 979 

med det fjerde kulepunktet. Det blir også diskutert om kulepunktet i det hele tatt burde være med i 980 

uttalelsen. Det trekkes frem at det ikke er en nummerert liste, men en punktliste, og at punktene skal 981 

forstås som å være like viktige.  982 

 983 
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Til slutt drøftes dette temaet er for stort for en uttalelse, og om uttalelsen passer bedre som en 984 

kampanje, men sentralstyret enes om at det er best som en uttalelse.  985 

 986 

Forslag Caroline: Utvalget gis mandat til å gjøre redaksjonelle endringer uten meningsbærende 987 

innhold. Vedtatt 988 

 989 

Forslag Maja: Bytte plass på punkt 3 og 4. Falt  990 

Forslag til vedtak 991 

Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas. 992 
 993 

Vedtak  994 

Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas. Utvalget gis mandat til å gjøre 995 

redaksjonelle endringer uten meningsbærende innhold. 996 

 997 

 998 

Vedlegg 999 

• Uttalelse tate-spiration/mannosfæren/incelkultur (Ettersendes) 1000 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sak 77c-22/23 Uttalelse - V 1001 

Landsmøteforberedende sak 1002 

Saksbehandler: Kristina Williamson    1003 
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Bakgrunn 1004 

Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. 1005 
Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. 1006 
Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsprosess, for å både 1007 
ivareta Sentralstyret og utvalget sine interesser og engasjement. Uttalelsene har blitt 1008 
utarbeidet av utvalget bestående av Kirsti Karina Dahl Sæternes, Caroline Sofie Frevig og 1009 
Kristina Williamson.  1010 
 1011 

Vurdering   1012 

Det er mange positive sider med gaming i moderne tid som blir overskygget av noen få 1013 
negative saker i media. Gaming blir ofte knyttet til ekstremisme, kvinnehat og vold, og vi 1014 
ønsker å få frem de positive sidene ved hobbyen. Det skal selvfølgelig sies at det er 1015 
negative sider med gaming, men det er på tide at det fremsnakkes. Som en 1016 
ungdomsorganisasjon er det viktig at vi står frem og snakker for den nyere generasjon 1017 
som har mulighet til å få et enormt utbytte av videospill. Gaming kan brukes som en 1018 
læringsarena, og egenskaper en lærer ved å spille videospill kan knyttes til relevante 1019 
egenskaper en trenger i dagens jobbmarked. Det er en arena for fellesskap, og det 1020 
skapes nye arenaer for samhold og sosialisering for plattformen på en daglig basis.   1021 
 1022 

Diskusjon  1023 

Det gis innspill på at formatet til uttalelsen ikke er helt likt som de øvrige uttalelsene, og at 1024 

formatet minner noe om et leserinnlegg. Det er ønskelig at strukturen endres noe på, og 1025 

at det potensielt legges til flere kulepunkter.  1026 

 1027 

Det diskuteres hvorvidt uttalelsen burde nevne spesifikke eksempler på personer. Noen 1028 

mener det ikke burde være med, mens andre mener vi burde nevne enda flere eksempler 1029 

for å gi uttalelsen mer tyngde.  1030 

 1031 

Det tas opp om uttalelsen burde nevne de negative sidene og assosiasjonene tilknyttet 1032 

gaming, og om ekstremisme burde trekkes frem. Per nå gir uttalelsen et inntrykk av at 1033 

gaming har mange negative sider, og noen positive sider, noe som kanskje ikke er det 1034 

sentralstyret egentlig ønsker å formidle.  1035 

 1036 

Forslag  1037 

Det nederste forslaget til Kirsti ble vedtatt. De øvrige forslagene ble ikke votert over, men 1038 

skal brukes av arbeidsgruppen i sin revidering at uttalelsen.  1039 

 1040 

Forslag Kristina: Utvalget gis mandat til å gjøre redaksjonelle endringer uten 1041 

meningsbærende innhold. 1042 

 1043 

Forslag Kirsti: Stryke det fjerde avsnittet, erstatte med “En annen mulighet gaming tilbyr, 1044 

er et sosialt nettverk, og mange gamere jobber for inkluderende gamingarena.” 1045 

 1046 

Forslag Kristina: Nytt kulepunkt: “Bidra til å støtte gamingnettverket innad i 1047 

organisasjonen, og skape en sunn kultur gjennom internettbaserte sosiale verktøy” 1048 

 1049 

Forslag Sina: Fjerne andre avsnitt. Trukket  1050 

 1051 
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Forslag Kristina: Flytte setningene “Det er gitt ut rapporter på at gamere har bedre øye-1052 

hånd koordinasjon enn andre mennesker, og at de har raskere reaksjonsevne i møte med 1053 

hendelser i virkeligheten. Andre egenskaper som an utvikles ved gaming er samarbeid, 1054 

kreativitet, rask tankeprosess og håndverk” til tredje avsnitt.  1055 

 1056 

Forslag Aksel: Erstatte første og andre avsnitt med: “Synes på gaming og gamere har 1057 

lenge vært ensidig om at det er late ungdom, gjerne gutter, som sitter inne på rommet sitt 1058 

og snyr døgnet for å kunne spille pc- eller konsollspill, alene eller med mennesker på 1059 

andre siden av jorden. En skal ikke se bort ifra de negative sidene med gaming, som for 1060 

eksempel avhengighet, men det er flere sider som blir glemt i det nåværende bildet av 1061 

hobbyen”  1062 

 1063 

Forslag Daniella: Tillegg: “Søskenparet Daniel og Simen har i mange år vært 1064 

betydningsfulle for mange, og har skapt en arena via deres YouTube-kanal for dialog 1065 

rundt temaer som gaming og vennskap”  1066 

 1067 

Forslag Kirsti: Sende uttalelse tilbake til arbeidsgruppen for videre arbeid i henhold til 1068 

tilbakemeldingene under SST-møtet, og at saken blir en e-postsak. Vedtatt  1069 

 1070 

Forslag til vedtak 1071 

Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas  1072 
 1073 

Vedtak  1074 

Sentralstyret sender uttalelsen tilbake til arbeidsgruppen for videre arbeid i henhold til 1075 

tilbakemeldingene under SST-møtet, og at saken blir en e-postsak.   1076 

Vedlegg 1077 

• Uttalelse destigmatisering av gamingkultur (Ettersendes) 1078 
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Sak 78-22/23 Arbeidsprogram - V 1079 

Landsmøteforberedende sak 1080 

Saksbehandler: Kaja Pedersen    1081 

Bakgrunn 1082 

På sentralstyrets novembermøte fikk Kaja Pedersen ansvar for å lede komiteen for 1083 
arbeidsprogram bestående av Maria Christiane Bjørløw og Siril Vibeke Strømberg. 1084 
Arbeidet startet på Januarmøtet da leder av komiteen hadde workshop med sentralstyret. 1085 
Etter dette har komiteen for arbeidsprogrammet jobbet over zoom og utarbeidet et 1086 
forslag til arbeidsprogram. Endringer og tillegg er besluttet med hensyn til workshoppen 1087 
men også komiteens selvstendige refleksjoner og diskusjoner.   1088 
 1089 

Vurdering   1090 

Vi i komiteen for arbeidsprogram ønsker å vedta arbeidsprogrammet med de endringer 1091 
som er gjort, med unntak for hvilke felter som HU bør prioritere politisk som bør 1092 
diskuteres mer grundig med hele sentralstyret på møtet.   1093 
 1094 

Diskusjon  1095 

Diskusjonen deles opp etter hvert kapittel i arbeidsplanen. Vedtakene ble gjort til slutt.  1096 

 1097 

Medlemmer og rekruttering  1098 

Det blir diskutert rundt hvorvidt det å rekruttere 350 medlemmer er tilstrekkelig for å 1099 

komme over 700 medlemmer. Det gis innspill på at 400 medlemmer kan være et bedre 1100 

mål, da det gjør at vi kommer tryggere innenfor 700 medlemmer. Det er alltid usikkert 1101 

hvor mange som melder seg ut hvert år, og da er det behov for mye rekruttering.  1102 

 1103 

Flere liker det nye punktet om anerkjenning, og tror det kan bidra til en bedre vervekultur i 1104 

organisasjonen. Det gis innspill på at priser på landsmøtet og publisering av månedens 1105 

HUer kan være tiltak for å svare på det nye punktet.  1106 

 1107 

Det gis innspill på at punktet om å sikre mulighet for innmelding hos konfirmanter har stått 1108 

i flere år uten at det har skjedd noe, og at det ikke virker gjennomførbart i praksis. Det 1109 

sendes inn et forslag om å stryke det.  1110 

 1111 

 1112 

Nasjonale arrangementer  1113 

Det blir en stor diskusjon rundt punktet om vegetarmat. Flere er bekymret for at det vil 1114 

skape mer klaging over maten på arrangementer, og at deltakere ikke kommer til å spise 1115 

dersom det ikke er kjøtt. Andre trekker frem at det uansett er klaging på mat, og at det 1116 

burde gå bra så lenge vi bruker kjøtterstatninger eller lager mat som uansett er vegetar, 1117 

slik som suppe eller grøt.  1118 

 1119 

Under punktet om vegetarmat er det en bekymring for at det vil bli en økt økonomisk 1120 

kostnad for organisasjonen, og at selv om vi har en sterk økonomi i dag, betyr ikke det at 1121 

den er det i fremtiden. På den annen side nevnes det at vegetarmat ofte er billigere enn 1122 

kjøtt, men at det kommer an på hva man kjøper.  1123 

 1124 
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Det gis innspill på at når vi først skal være miljøvennlige med maten på arrangementer, 1125 

burde vi også tenke mer på miljø i andre ledd i organisasjonen. Det sendes inn et forslag 1126 

om å prioritere miljøvennlige reiser. Det gis også innspill på å bli flinkere til å bestille reiser 1127 

tidligere, og at miljøvennlige reisealternativer ofte er de billigste om man er tidlig nok ute.  1128 

Flere liker det nye kulepunkt 2, men ønsker å endre ordlyden slik at det er formulert 1129 

enklere.  1130 

 1131 

Det gis innspill på at det nye punktet om hatkultur er litt vanskelig å forstå, men at 1132 

intensjonen virker god. Det sendes inn et forslag på endring av ordlyden.  1133 

 1134 

 1135 

Lokallag og frivillige  1136 

Flere gir uttrykk for at de liker det nye punktet om naturlig overgang, og at det er med på 1137 

å gi lokallags-gjengen insentiv for å jobbe for å opprette nye lokallag der medlemmene 1138 

flytter til.  1139 

 1140 

Ordlyden i det andre nye punktet kan forbedres, og det burde tydeliggjøres at det er 1141 

snakk om observatørmuligheter på sentralstyremøter.  1142 

 1143 

Det blir sagt at arbeidsprogrammet er landsmøtets bestilling til sentralstyret, og at 1144 

arbeidsprogrammet derfor ikke burde si noe om aktiviteter i lokallagene. Det foreslås 1145 

derfor å fjerne det siste punktet.  1146 

 1147 

 1148 

Politisk arbeid og kommunikasjon  1149 

Det blir foreslått å la politiske prioriteringer stå tomt i innstillingen, slik at sentralstyret ikke 1150 

påvirker landsmøtets tanker om det politiske arbeidet neste år, og at landsmøtet kan 1151 

komme med egne forslag.  1152 

 1153 

Punktet om samarbeid med HEF skaper noe forvirring i sentralstyret, og det stilles 1154 

spørsmål ved om dette heller burde stå under lokallags-kapittelet. Å samarbeide med HEF 1155 

lokalt er heller ikke noe sentralstyret skal gjøre. Det foreslås å fjerne “lokalt” fra 1156 

kulepunktet, men at samarbeid med HEF likevel er noe som skal gjøres sentralt.  1157 

 1158 

 1159 

Internasjonalt 1160 

Det stilles spørsmål ved hvorfor det foreslås å endre fra Norden til Europa. Det svares at 1161 

årsaken til dette er at vi kan utvide nettverket vårt om vi samarbeider med Europa, og at vi 1162 

får flere etterspørsler fra organisasjoner og enkeltpersoner som gjerne vil jobbe sammen. 1163 

 1164 

Endringsforslag som ble sendt inn står under. De markert i grønt ble vedtatt, mens de i rødt 1165 

ikke ble vedtatt. 1166 

 1167 

Medlemmer og rekruttering 1168 

Forslag Mona: Opprettholde 400 nye betalende medlemmer under medlemmer og 1169 

rekruttering. Vedtatt 1170 

 1171 
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Forslag Kristina: Fjerne kulepunkt 5 under “under områder skal særlig følgende 1172 

gjennomføres” for medlemmer og rekruttering. Vedtatt  1173 

 1174 

Nasjonale arrangementer  1175 

Forslag Kristina: Endre ordlyd punkt 2 nasjonale arrangementer: “Ha universelt utformede 1176 

lokaler, dersom det er praktisk mulig”. Vedtatt  1177 

 1178 

Forslag Jens: Beholde det originale punktet om vegetarmat. Falt  1179 

 1180 

Forslag Maja: Endre punkt under nasjonale arrangementer til: “Kun vegetarmat av god 1181 

kvalitet til alle måltider under helgeseminarene”. Vedtatt 1182 

 1183 

Forslag Jens: Endre punkt under nasjonale arrangementer til: “Kun vegetarmat av god 1184 

kvalitet til middag under helgeseminarene” Falt  1185 

 1186 

Forslag Kirsti: Stryke “blant medlemmer i organisasjonen” på punktet om avstand til 1187 

hatkultur. Vedtatt 1188 

 1189 

Forslag Kristina: Endre ordlyden på punkt om reiser under nasjonale arrangementer: 1190 

“Legge vekt på miljøvennlige reiser når det er praktisk mulig”. Vedtatt  1191 

 1192 

Lokallag  1193 

Forslag Sina: Under lokallag: Fjerne siste kulepunkt i overordnede målsetninger. Vedtatt  1194 

 1195 

Forslag Kristina: Endre ordlyden på nypunkt 2: “Synliggjøre muligheten til å være 1196 

observatør på sentralstyremøter”. Vedtatt 1197 

 1198 

Politikk  1199 

Forslag Kristina: Sende inn “følgende felter skal prioriteres i HUs politiske arbeid” uten 1200 

forslag. Vedtatt 1201 

 1202 

Forslag Maja: Endre punkt 3 under særlig gjennomføres: “Arrangementer og aksjoner i 1203 

forbindelse med kampanjer”. Vedtatt 1204 

 1205 

Forslag Kirsti: Stryke “lokalt” i nest siste punkt under politisk “særlig gjennomføres” men la 1206 

resten av redigeringsforslaget fra arbeidsgruppen stå. Vedtatt 1207 

 1208 

Forslag til vedtak 1209 

Sentralstyret innstiller til arbeidsprogrammet Landsmøtet, utenom «Følgende felter skal 1210 
prioriteres i HUs politiske arbeid»  1211 
 1212 

Vedtak  1213 

Sentralstyret innstiller på arbeidsprogrammet med de endringene som kom i møtet overfor 1214 

landsmøtet.  1215 
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 1216 

Vedlegg 1217 

• Forslag til arbeidsprogram 1218 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sak 79-22/23 Utsette kommunikasjonsstrategien og 1219 

organisasjonsutviklingsstrategi - V 1220 

Vedtaksak 1221 

Saksbehandler: Sina Inngjerdingen    1222 

Bakgrunn 1223 

På januar møtet i vedtok sentralstyret at kommunikasjonsstrategien (kom.strat) skulle 1224 
utsettes til marsmøtet, og at et førsteutkast av organisasjonsutviklingsstrategien skulle 1225 
komme på marsmøtet 1226 
 1227 

Vurdering   1228 

Grunnet sykdom i sekretariatet har ikke det arbeidet blitt ferdig. Derfor ønsker 1229 
saksbehandler at de strategiene utsettes til neste ordinære sentralstyremøtet  1230 

 1231 

Diskusjon  1232 

Sentralstyret synes det er synd at kommunikasjonsstrategien blir utsatt nok en gang, og 1233 

mener at vi burde hatt på plass en kommunikasjonsstrategi innen nå.  1234 

 1235 

Det trekkes frem at det er uheldig at arbeidet med organisasjonsutviklingsstrategien ikke 1236 

er blitt påbegynt, og at det er kritikkverdig at det ikke har vært bedre kommunikasjon med 1237 

de eksterne som er valgt til å sitte i utvalget. De eksterne i utvalget takket ja til å sitte i 1238 

utvalget i perioden januar-mars. Vi burde spørre på nytt om de fremdeles vil være med på 1239 

arbeidet, og kan ikke gå ut ifra at de fremdeles vil være med. 1240 

 1241 

Det nevnes at selv om det har vært sykdom, burde det ha vært mulig å delegere blant de 1242 

andre på kontoret slik at ting ble gjort, eller i det minste at det ble kommunisert om at 1243 
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arbeidet ble forskjøvet. Selv om man er syk, går det an å gi beskjed. Det er uproft overfor 1244 

de øvrige personene i utvalget.  1245 

 1246 

Generalsekretær spiller inn at sentralstyret ikke burde skylde på enkeltansatte for at 1247 

arbeidet ikke er blitt gjort, og at det er arbeidsgiver sitt ansvar å følge opp 1248 

sentralstyrevedtak og at planlagte ting skjer.  1249 

 1250 

Forslag fraMaja: Org.ut.strat-leder/kontoret må spørre de eksterne personene i utvalget 1251 

om de ønsker å fortsette.  1252 

Forslag til vedtak 1253 

Sentralstyret utsetter kommunikasjonsstrategien og organisasjonsutviklingsstrategien til 1254 
neste ordinære sentralstyremøte 1255 
 1256 

Vedtak  1257 

Sentralstyret utsetter kommunikasjonsstrategien og organisasjonsutviklingsstrategien til 1258 

neste ordinære sentralstyremøte. Org.ut.strat-leder/kontoret må spørre de eksterne 1259 

personene i utvalget om de ønsker å fortsette. 1260 

 1261 
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	• Litt bedre arbeidsfordeling, passe på at ansvarspersoner ikke står igjen med overlappende arbeidsområder.
	• Situasjonen på lørdagen kunne blitt håndtert bedre. Deltagere ble ikke opplyst slikt som var planlagt. Derimot virket det som at deltagere ikke visste om hva som skjedde, og det ble ikke nevnt noe om det i evalueringen heller.
	• Gjenbruke ansvarspersonsveilederen fra høstseminar videre for å unngå kluss på tvers av ansvarspersoner etc.
	• Strengere med rydding. Ble gitt beskjed 5-6 ganger, men virket ikke som at beskjeden ble tatt imot.
	• Litt for snille med deltagere som forlot faglig opplegg.
	• Huske å kjøpe kaffe og te.
	Vedlegg:

	Sak 66-22/23 Dagsorden – V
	Bakgrunn
	Dagsorden er programmet for landsmøtet som bestemmer i hvilken rekkefølge ting skal gjøres, og når visse frister settes. Denne vedtas på starten av landsmøtet, men kan endres underveis dersom strengt nødvendig. Sentralstyret innstiller på dagsorden.
	Vurdering
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 67-22/23 Møteverv til Landsmøte – V
	Bakgrunn
	Sentralstyret må innstille på personer som skal inneha visse formelle roller under Landsmøtet:
	• Ordstyrere
	• Referenter
	• Protokollunderskrivere
	• Tellekorps
	• Redaksjonskomiteer
	Ordstyrere leder møtet og fører taleliste. De foretar også voteringene, og følger dagsorden.
	Referentene skriver ned det som blir vedtatt på landsmøtet og sørger for at vi har en korrekt gjengivelse av hva som skjedde i møtet, som at viktige debattpoeng blir skrevet ned.
	Protokollunderskrivere sjekke at referentene har gjort ting riktig og skriver under på dette.
	Tellekorpset teller stemmene når det enten er usikkerhet på hvilken vei et flertall går eller hvis det er hemmelig valg.
	Redaksjonskomiteene samler inn innkomne forslag, sorterer dem og innstiller på hvilke som bør vedtas.
	Vurdering
	Forslag til vedtak

	Sak 68-22/23 Delegater til BUT – V
	Bakgrunn
	Vurdering
	Økonomiske konsekvenser
	Vedtak

	Sak 69-22/23 Årsberetning – V
	Bakgrunn
	Vurdering
	Årsberetningen er forsøkt formulert så kort og presist som mulig for et såpass omfattende dokument, med et relativt lettlest språk. Det har også vært et mål å lage en årlig beskrivelse av året, uten å bortforklare ting. Beretningen ligger vedlagt i si...
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 70-22/23 Medlemskontingent - V
	Bakgrunn
	Vurdering
	Kontingent for ordinært medlemskap i HU har frem til nå vært 50 kr året. Dette er den minste satsen vi kan ta per medlem for å kvalifisere til statsstøtte. Inntektene vi får i kontingentinnbetalinger er relativt små i seg selv, sammenlignet med det vi...
	Forslag til vedtak

	Sak 71-22/23 Etiske retningslinjer - V
	Bakgrunn
	Etiske retningslinjer sier hvilken etisk standard som Humanistisk Ungdom vil ha, og hvilke handlinger som ikke aksepteres. Det står beskrevet hvordan vi som organisasjon og enkeltmennesker skal oppføre oss. Disse retningslinjene vil også gjøre det let...
	Vurdering
	De etiske retningslinjene er delt inn i 9 kapitler, hvor hvert kapittel dekker hvert sitt område.   
	Saksbehandler fremmer kun redaksjonelle endringer og tydeliggjøring av hvilken periode dokumentet gjelder for. Årsaken til dette er fordi dokumentet har vært oppe på Landsmøte de siste to foregående år, og det ble gjort revideringer da.
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 72-22/23 Vedtektsendringer - V
	Bakgrunn
	Vurdering
	Saksbehandler oppfordrer til å sette seg godt inn i både forslagene og de eksisterende
	vedtektene slik at vi kan få en god diskusjon om de foreslåtte endringene, og slik at dere kan gjøre dere opp et standpunkt om viktige vedtak.
	Forslag til vedtak

	Sak 73-22/23 Innstilling til valgkomité - V
	Bakgrunn
	Vurdering

	Sak 74-22/23 Forretningsorden til Landsmøtet - V
	Bakgrunn
	Vurdering
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 75-22/23 Rekrutteringsslagplan - V
	Bakgrunn
	Ved januarmøtet ble det vedtatt å sette ned et utvalg som skulle jobbe med å lage en rekrutteringsslagplan. Det ble planlagt at rekrutteringsslagplanen skulle være ferdig til marsmøtet, for å ha best mulig utbytte av slagplanen.
	Vurdering
	Rekrutteringsslagplanen er klar til å diskuteres og vedtas. Dokumentet består av en situasjonsbeskrivelse, overordnede mål og tiltak som skal gjennomføres. Tiltakene er delt inn i kontinuerlige rekrutteringstiltak og tidsbestemte tiltak. De tidsbestem...
	Utvalget ser på tiltakene i tidsplanen som de mest sentrale tiltakene å gjennomføre i 2023 for å oppnå en god rekrutterende effekt, men sentralstyret oppfordres til å komme med forslag til tidsplanen, slik at vi kan få en bred enighet rundt tiltakene.
	Økonomiske konsekvenser
	Det er ikke mulig å komme med spesifikke økonomiske konsekvenser til rekrutteringsslagplanen, da tiltakene er på et ganske overordnet nivå og omfanget kan være varierende og til tider løst. Nevneverdige tiltak som kan/vil medføre økonomiske konsekvens...
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 76-22/23 Årsregnskap- V
	Bakgrunn
	Forslag til vedtak
	Vedlegg

	Sak 77a-22/23 Uttalelse livssynsforfølgelse- V
	Bakgrunn
	Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsproses...
	Vurdering
	Forslag til vedtak
	Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas
	Vedlegg

	Sak 77b-22/23 Uttalelse - V
	Bakgrunn
	Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsproses...
	Vurdering
	Sosiale medier har ført til at det er lettere å komme i kontakt med ulike typer innhold, men dette betyr ikke at alt innhold som blir anbefalt til en er godt for dem. Noen målgrupper, spesielt unge gutter og menn, er særlig utsatt for usunne rollemode...
	Forslag til vedtak
	Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas.
	Vedlegg

	Sak 77c-22/23 Uttalelse - V
	Bakgrunn
	Utvalget har siden workshopen i på SSTM i januar drevet med utforming av uttalelser. Forslagene som ble presentert av Sentralstyret og våre egne forslag ble tatt til vurdering. Utvelgelsen av tema for uttalelser ble gjort gjennom en elimineringsproses...
	Vurdering
	Det er mange positive sider med gaming i moderne tid som blir overskygget av noen få negative saker i media. Gaming blir ofte knyttet til ekstremisme, kvinnehat og vold, og vi ønsker å få frem de positive sidene ved hobbyen. Det skal selvfølgelig sies...
	Forslag til vedtak
	Sentralstyret innstiller til Landsmøtet at uttalelsen vedtas
	Vedlegg

	Sak 78-22/23 Arbeidsprogram - V
	Bakgrunn
	På sentralstyrets novembermøte fikk Kaja Pedersen ansvar for å lede komiteen for arbeidsprogram bestående av Maria Christiane Bjørløw og Siril Vibeke Strømberg. Arbeidet startet på Januarmøtet da leder av komiteen hadde workshop med sentralstyret. Ett...
	Vurdering
	Vi i komiteen for arbeidsprogram ønsker å vedta arbeidsprogrammet med de endringer som er gjort, med unntak for hvilke felter som HU bør prioritere politisk som bør diskuteres mer grundig med hele sentralstyret på møtet.
	Forslag til vedtak
	Sentralstyret innstiller til arbeidsprogrammet Landsmøtet, utenom «Følgende felter skal prioriteres i HUs politiske arbeid»
	Vedlegg

	Sak 79-22/23 Utsette kommunikasjonsstrategien og organisasjonsutviklingsstrategi - V
	Bakgrunn
	På januar møtet i vedtok sentralstyret at kommunikasjonsstrategien (kom.strat) skulle utsettes til marsmøtet, og at et førsteutkast av organisasjonsutviklingsstrategien skulle komme på marsmøtet
	Vurdering
	Grunnet sykdom i sekretariatet har ikke det arbeidet blitt ferdig. Derfor ønsker saksbehandler at de strategiene utsettes til neste ordinære sentralstyremøtet
	Forslag til vedtak
	Sentralstyret utsetter kommunikasjonsstrategien og organisasjonsutviklingsstrategien til neste ordinære sentralstyremøte


